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Betreft: Schriftelijke vragen SP over de mogelijkheden tot schuldenaflossing van de armste  
                 huishoudens van Maastricht.  
 

Geacht college,  

 

Op 23 april jl. werd bekend gemaakt dat de gemeente Arnhem een experiment start waarbij zij de 

volledige schuld van 40 tot 60 huishoudens in Immerloo II, de armste wijk van Nederland, in één keer 

overneemt en aflost. Het doel van dit onconventionele Experiment Immerloo Schuldenvrij is het 

doorbreken van de neerwaartse spiraal van negatieve omstandigheden die gepaard gaat met het 

hebben van problematische schulden en het innen daarvan door overheden en overige instanties.  

 

Op basis van het rapport Minder schade door schuld uit 2020 komt de gemeente Arnhem tot de 

conclusie dat een radicaal andere omgang met schuldenproblematiek noodzakelijk is, omdat de 

kosten van de huidige aanpak (EUR 17 miljard) allereerst veel hoger zijn dan de totale openstaande 

(schuld)waarde (EUR 3.5 miljard), maar ook omdat gebleken is dat het innen van schuldbedragen in 

de meeste gevallen niet succesvol blijkt. ‘Complexe regelgeving, schaamte, taalachterstanden en 

laaggeletterdheid, weinig vertrouwen in de overheid’ leiden er volgens de onderzoekers toe dat de 

stap richting hulpverlening niet genomen wordt of kan worden, en dat dus maar een heel klein deel 

van de mensen om wie het gaat bereikt wordt.  

 

Uit de antwoorden op de schriftelijke vragen van ambtgenoot Borgignons van de PvdA Maastricht, 

werd duidelijk dat ook Maastricht een flink aantal huishoudens met problematische schulden kent, en 

dat dit aantal in twee jaar tijden bovendien flink gestegen is (van 4810 in 2021 naar 5240 in 2023, een 

stijging van 430 huishoudens). De fractie van de SP vroeg zich daarom af of het experiment zoals dat 

in Arnhem momenteel uitgevoerd wordt, ook interessant zou kunnen zijn voor implementatie in 

Maastricht.  

 

https://arnhem.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/bab61ece-b376-48ce-93d3-ff7d0eff7a53?documentId=13864813-23ed-4e55-917a-6fde0764890d
https://www.argumentenfabriek.nl/media/3741/minder-schade-door-schuld.pdf
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/question/action=showanswer/gd=a2828800a820822002a20882482b4126/Antwoord_-_PvdA_-_Humanitas-ziet-alarmerende-stijging-van-ernstige-schulden.pdf
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/question/action=showdoc/gd=a2828800a820822002a20882482b4126/PvdA__Humanitas_ziet_alarmerende_stijging_van_enstige_schulden.pdf


 
 
 

 
 

Het voorgaande heeft bij onze fractie dan ook de volgende vragen doen rijzen.  

 

1. Is het college bekend met het Experiment Immerloo Schuldenvrij van de gemeente Arnhem? 

Zo ja, kan het college nader reflecteren op de aard, achtergrond en opzet van het experiment 

zoals dat aldaar wordt vormgegeven? 

 

2. Heeft het college meer inzicht in welke wijk(en) van Maastricht de meeste problematische 

schulden zich concentreren? Zo ja, zou de gemeenteraad daar een overzicht van mogen 

ontvangen? Zo nee, kan het college er alsnog zorg voor dragen dat deze cijfers op wijkniveau 

inzichtelijk worden gemaakt? 

 

3. Is het college bereid om te onderzoeken of een dergelijke innovatieve schuldenaanpak ook 

voor de meest kwetsbare gezinnen in onze stad een optie zou zijn? Zo nee, waarom niet? Zo 

ja, welke stakeholders bent u voornemens bij dat onderzoek te betrekken? 

 

4. Kan het college de gemeenteraad inzicht verschaffen in de totale schuldenomvang van de 40 

tot 60 gezinnen met de meest problematische schulden in de gemeente Maastricht? Zo nee, 

waarom niet, en is het college bereid om die data alsnog te verzamelen? 

 

5. Zou het college de gemeenteraad inzicht kunnen verschaffen in wat het de gemeente 

Maastricht zou kosten om een gelijksoortig experiment in gang te zetten, en of er 

middelen/reserveringen beschikbaar zijn waaruit dat experiment bekostigd zou kunnen 

worden? 

 

Hoogachtend, 

 

Stephanie Blom 

Raadslid SP  


